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INFORMÁCIE SLOVENSKEJ KARDIOLOGICKEJ SPOLOČNOSTI

Zápisnica č. 1 / 2006 — 2009
zo zasadnutia výboru Slovenskej

kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 20. novembra 2006

Zasadnutie výboru sa konalo v budove 4-IN, Ružinovská ul. 42, Bratislava 2. Schôdza výboru bola prvou schôdzou novozvoleného výboru SKS na obdobie
2006 – 2009 za prítomnosti odstupujúceho výboru SKS z rokov 2003 – 2006.

Prítomní členovia novozvoleného výboru (abecedne): Doc. Filipová, h.Doc. Fridrich, Doc. Goncalvesová, Prof. Hatala, Dr. Chňupa, Dr. Kaliská, Doc.
Kamenský, Dr. Kovář,  Dr. Margitfalvi, Prof. Murín, Dr. Studenčan, Doc. Šimková
Predsedovia pracovných skupín: Dr. Hrebík
Kontrolná komisia: Dr. Beňačka, Dr. Mečiar, Dr. Vršanská
Prítomní členovia odstupujúceho výboru (nepostupujúci): Prof. Hricák, Prof. Riečanský, Prof. Mašura
Neprítomní (ospravedlnení): Prof. Bada, Prof. Dukát, Prof. Fabián, Doc. Gonsorčík

Program:
1. Výsledky volieb a inštalácia nového výboru SKS
2. Voľba vedeckého sekretára SKS
3. Voľba predsedu Kontrolnej komisie SKS
4. Príhovor odstupujúceho prezidenta
5. Príhovor novozvoleného prezidenta
6. Vyhodnotenie XI. kongresu SKS
7. Kontrola úloh podľa zápisnice č. 21/2003 – 2006
8. Rôzne

Ad 1
Výsledky volieb a inštalácia nového výboru SKS

– Predsedkyňa volebnej komisie Doc. S. Filipová prezentovala výsledky
volieb do výboru SKS a výborov pracovných skupín. Sčítanie hlasov
sa uskutočnilo 10. novembra 2006 (pozri zápisnica Volebnej komisie)
a výsledky boli a sú zverejnené na webovej stránke SKS dňa 12. no-
vembra 2006.

– Voľby predsedov a vedeckých sekretárov PS sa majú uskutočniť do
troch mesiacov (t. j. do 10. februára 2007). Podrobnosti upravujú sta-
novy SKS v článku č. 8.

– Predsedkyňa Volebnej komisie Doc. S. Filipová na základe nízkeho
počtu zúčastnených vo voľbách do PS ambulantných kardiológov (5
volebných lístkov) a PS sestier pracujúcich v kardiológii (10 volebných
lístkov) navrhla, aby tieto pracovné skupiny pracovali naďalej ako ini-
ciatívne výbory a voľby  v nich by sa opakovali do roka. Tento návrh,
ak iniciatívny výbor PS sestier pracujúcich v kardiológii nepodá proti-
návrh, bol ako riešenie pre túto PS výborom SKS jednomyseľne (11
hlasmi prítomných) akceptovaný. V súvislosti s týmto bodom progra-
mu schôdze neskôr v „Rôznom“ (bode) vystúpil aj predseda iniciatív-
neho výboru PS Ambulantných kardiológov (Dr. J. Beňačka)
s konštatovaním, že bolo rozoslaných len 6 volebných lístkov do pred-
sedníctva tejto PS. Navrhol, že do nasledujúcej schôdze výboru SKS
predloží na hlasovanie písomný návrh tejto PS na opakovanie volieb
do predsedníctva PS ambulantných kardiológov. Vtedy prítomných 7
členov výboru SKS jednohlasne podporilo jeho návrh.

– V tomto (Ad 1) bode sa viacerí členovia výboru opakovane vyjadrili k
Stanovám spoločnosti: neriešia osobitne problematiku volieb do PS,
ani voľbu predsedu PS (stáva sa ním obvykle osoba s najvyšším poč-
tom hlasov), neriešia zánik PS (obvykle až Valné zhromaždenie).
Opakovane zazneli návrhy upraviť v tomto zmysle Stanovy.

Ad 2
Voľba vedeckého sekretára SKS

– Voľba vedeckého sekretára prebiehala na základe nominácie prezi-
denta SKS. Prezident nominoval do funkcie vedeckého sekretára Doc.
Evu Goncalvesovú. Na návrh Doc. Filipovej sa uskutočnilo prvé kolo
volieb výberom z 11  kandidátov. Päť hlasov získala Doc. E. Goncal-
vesová, päť Doc. I. Šimková, jeden hlasovací lístok ostal neoznačený.
Nasledovala diskusia, z ktorej vyplynulo, že došlo k procedurálnej
chybe v organizácii volieb a voľby neprebehli alternatívnym spôsobom
(súhlasím/nesúhlasím) na základe nominácie prezidenta. Následne na
to sa hlasovaním rozhodlo, že ďalšie kolo volieb vedeckého sekretára
SKS sa uskutoční otvoreným hlasovaním o nominantovi prezidenta
(6 za, 5 proti, 1 sa zdržal). V tomto hlasovaní bolo za zvolenie Doc. E.
Goncalvesovej deväť členov výboru SKS, traja sa zdržali hlasovania.

– I tu diskusia viacerých členov výboru SKS odporúčala upraviť bod
„voľba vedeckého sekretára“ v stanovách.

Ad 3
Voľba predsedu Kontrolnej komisie SKS

– Členovia novozvolenej a inštalovanej Kontrolnej komisie zvolili pred-
sedu KK, ktorým sa stal MUDr. Jozef Beňačka, PhD.

Ad 4
Príhovor odstupujúceho prezidenta
Zhodnotenie funkčného obdobia (2002 – 2006):
Náročné obdobie, predovšetkým na čas, vynaloženú energiu
a psychiku. Nastali v ňom viaceré zásadné zmeny:

– Ekonomické výsledky vedeckých aktivít boli výrazné (dnes je na účte
asi 12 miliónov Sk).
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– Investície SKS: a) granty (každoročne vypísané nové, pravidelná kon-
trola grantových úloh, existencia grantovej komisie – pracovali dob-
re), b) podpora (finančná) prijatia abstraktov na veľké medzinárodné
podujatia (15 v roku 2006, výrazný nárast v časovom období 2002 –
2006).

– Dobrá a už „štandardná“ organizácia Kongresu SKS (bez programo-
vých kolízií, zlepšený „timing“ prezentácií, nárast kvality abstraktov –
až 20 % neprijatých).

– Akcieschopná webová stránka SKS: zlepšila sa informovanosť členov,
umožnilo sa prihlasovanie na akcie SKS cez web, zvyšuje sa návštev-
nosť tejto stránky.

– Národný program kardiovaskulárneho zdravia. Veľká úloha. Uchá-
dzame sa o určitý grant z ESC (je nádej nejaké prostriedky obdržať)
a máme prísľub finančnej podpory aj u partnerov. Uvažuje sa o Survey
chronického srdcového zlyhania na Slovensku (vlastným dotazníkom)
alebo pomocou Talianskeho programu – v štádiu vybavovania.

– Založenie Slovenskej Nadácie srdca a načrtnutý plán jej činnosti. Na
rozdiel od SKS, ktorá je profesijnou organizáciou, nadácia je dobro-
voľným združením, je to organizácia nasmerovaná aj smerom
k občanom, k pacientom a hlavnou úlohou nadácie je podpora edu-
kácie a tiež realizácie primárnej a sekundárnej kardiovaskulárnej pre-
vencie na Slovensku.

– Neustálym problémom bol chod „sekretariátu“ (ekonomické problé-
my a práca sekretárky, ktorých sa tu vystriedalo päť, chýbajúce účtov-
né/úradné doklady, nevhodné priestory pre činnosť). Nároky na čin-
nosť sa stupňujú a ukazuje sa potrebné ho aj profesionalizovať.
V súčasnosti sa sekretariát sťahuje do nových adekvátnych priesto-
rov.

– Druhý nemalý problém odstupujúceho výboru bol v nedostatočnej
spolupráci členov výboru a v nedochvíľnom reagovaní na problémy/
otázky a realizovaní úloh (dlhé čakanie s odpoveďou na mail, nieke-
dy bez odpovede).

– Zdôraznil, že pre účinnú a operatívnu činnosť výboru je potrebné no-
velizovať Stanovy.

– Na adekvátne zvládnutie úloh, ktoré plní SKS, treba získať aktívnu
podporu celého výboru.

– Z diskusie výboru vznikla potreba Nezávislého auditu predchádzajú-
ceho obdobia. Je to úloha pre KK (Dr. J. Beňačka a spol.) za spoluú-
časti exekutívy predchádzajúceho/nového výboru. Tento postup je aj
v súlade so stanovami SKS.

– Na záver Doc. G. Kamenský poďakoval všetkým za spoluprácu
a zaželal nastupujúcej exekutíve SKS veľa úspechov v ich funkčnom
období. Novozvolený výbor SKS vyslovil uznanie činnosti predchá-
dzajúcemu výboru SKS na čele s prezidentom Doc. G. Kamenským
a vedeckou sekretárkou Doc. Filipovou.

Ad 5
Príhovor novozvoleného prezidenta SKS

– Zriadenie funkčného výkonného sekretariátu SKS je najnaliehavej-
šou úlohou. Sekretariát sa presťahuje do najbližšej schôdze výboru
z NÚSCH do nového pôsobiska vo 4-IN, (Ružinovská ul.). O zmluve
o prenájme (SKS – 4IN) sa rokuje medzi právnikmi a pripravuje sa
na podpis zainteresovanými stranami. Nová sekretárka (pani O. Kin-
korová), nastúpi 1. decembra 2006. Prešla výberovým konaním, pla-
tové podmienky má zhodné s predchádzajúcou sekretárkou. Pri ďal-
šom odmeňovaní sa zohľadní úroveň a prínos jej práce. Na polovicu
úväzku k dispozícii prezidentovi bude sekretárka (pani I. Klacíková).
Do konca roka, prípadne i v januári (sťahovanie, spustenie činnosti
sekretariátu) bude naďalej vypomáhať t. č. aktívna sekretárka pani J.
Szegfüová. Posilou sekretariátu, v prípade potreby, môže byť v bu-
dúcnosti výkonná sekretárka Nadácie SKS (t. č. miesto neobsadené).

– Misia nového prezidenta a najbližšie úlohy:
5.1. zvýšiť povedomie verejnosti a spoločnosti publikáciami o zdravotníctve
a kardiológii a upozorňovať na problémy kardiológie a zdravotníctva

v parlamente a médiách predovšetkým formou široko koncipovaných a na
verejnosť orientovaných, vrátane edukačných činností
5.2. naplniť odborné akcie viac „duchovným nábojom“
5.3. zasadiť sa v spolupráci s Nadáciou SKS za realizáciu a rozvoj „Ná-
rodného kardiovaskulárneho programu“ formou

– implementácie koncepcie kardiológie do praxe
– zostavenia „bielej knihy“ národného zdravia, ktorá by mala poskyt-

núť základné epidemiologické údaje o súčasnom stave kardiovasku-
lárneho zdravia na Slovensku

– realizovať následne ďalší program (survey, intervencia), ktorý by mal
z týchto údajov vyplynúť (viedol by k zlepšeniu diagnostiky a liečby
kardiovaskulárnych ochorení)
5.4. zachovať vynikajúcu úroveň odborných aktivít SKS (kongres, iné
odborné akcie, sympóziá)
5.5. prezident poprosil členov výboru a následne požiada i členskú
základňu SKS, aby do svojich odborných vystúpení zaraďovali  aj prob-
lematiku „žena a srdce“.
Cieľom je zvýšiť povedomie spoločnosti o živote zdravotníčok (lekárok,
sestier, ošetrovateliek), bez ktorých „bežný chod“ činnosti v ambulanciách
i na oddeleniach nemocníc/ústavov nepôjde. V súčasnosti je čoraz jas-
nejšie, že epidemiológia a manažment kardiovaskulárnych ochorení u žien
je iný ako u mužov. A naše poznanie v tomto smere je ďalším „bielym
miestom“. Požiadal členov výboru, aby venovali aspoň 30 sekúnd vo svo-
jich odborných prednáškach problematike kardiovaskulárnych ochorení
žien. Bol by to náš dar ženám zdravotníčkam i pacientkám.
5.6. na výboroch SKS je žiaduce a vhodné referovať o aktivitách PS
(predsedovia), o aktivite Nadácie a aj o aktivite hlavného odborníka.

Ad 6
Zhodnotenie XI. kongresu SKS (október 2006)

– Ako aj po iné roky, mal vysokú úroveň a stretol sa s veľkým záujmom.
Počet registrovaných účastníkov: 1 531, počet vystúpení pracovných
skupín 17 (plus hostia: Hypertenziologická spoločnosť, Spoločnosť pre
farmakoekonomiku, Sekcia hot-line), počet firemných sympózií 16,
blok ČKS, bloky vystúpení zahraničných rečníkov (spolu 2, prednášal
aj Prof. R. Ferrari, president – elect ESC), ďalej sekcia venovaná Prof.
Haviarovi  – Haviarova prednáška (Prof. R. Dzúrik), súťaž mladých
kardiológov. Po prvýkrát sa väčšina firemných sympózií uskutočnila
prvý deň kongresu, čo bolo dobre hodnotené.

– Otvorenia Kongresu sa zúčastnila riaditeľka sekcie zdravia MZ SR
MUDr. I. Šebová, ktorá odovzdala pozdravný list ministra zdravot-
níctva. Istropolis má výhodnú lokalizáciu, ale je technicky opotrebo-
vaný. Isté problémy boli s premietaním. Dobrú úroveň malo Valné
zhromaždenie a vystúpenie predsedov pracovných skupín. Počas kon-
gresu zasadol výbor PS pre srdcové zlyhanie a zasadla aj Redakčná
rada časopisu Kardiológia. Istým sklamaním bolo málo účastníkov pri
vystúpeniach zahraničných hostí, čo podľa diskutujúcich (Prof. R.
Hatala, Dr. J. Beňačka) nebolo nič neobvyklé. Podobne Doc. G. Ka-
menský upozornil na rozpor medzi aktivitou, ktorou sa účastníci do-
žadujú certifikátov a  návštevnosťou prednášok. Podobné platí aj o
prednáške Prof. Haviara.

– Prof. R. Hatala vyjadril názor, že za takýchto okolností sú najúčinnej-
šie represívne opatrenia, ako napríklad elektronický chip ako súčasť
menovky, ktorý registruje účasť majiteľa na odborných zasadaniach.
Najväčšou prekážkou tohto riešenia je však jeho vysoká cena. Na rie-
šenie tejto situácie zazneli aj iné návrhy: zaradenie zahraničného hos-
ťa medzi domácich prednášajúcich, „odmeniť“ účastníkov, vynechať
paralelnú sekciu prednášok, či načítavanie kódu z menovky pri vstu-
pe na prednášku. K všeobecne akceptovanému riešeniu výbor nedo-
spel, ale túto skutočnosť treba zohľadniť pri organizácii nasledujúce-
ho kongresu SKS.

– Gala večer mal vysokú úroveň, ale neosvedčilo sa konať ho po skon-
čení kongresu (najmä pre Nebratislavčanov), a preto sa na najbližšom
kongrese bude organizovať v tradičnom termíne.
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Ad 7
Kontrola úloh

a) Nové Odporúčania pre diagnostiku a liečbu
1. Lipidový konsenzus-2 (Doc. S. Filipová a spol.) bol odovzdaný
do tlače.
2. Odporúčania angiologické (oponované i za SKS, Prof. J. Murín)
boli odovzdané.
3. Manažment Stabilnej angíny pektoris sa pripravuje (má byť ukon-
čený v roku 2006). Koordinátor prekladu Prof. Hatala informoval, že
preklad „executive summary“, ktorý má 40 strán, mu doručili 13. no-
vembra 2006. Náklady na preklad sa hradili z edukačného grantu fy
Servier. Text odporúčaní má 8 tematických celkov, ktoré sa zasielali
vždy najmenej dvom recenzentom a ku všetkým jednotlivo sa vypra-
cuje komentár. Termín na odovzdanie komentára do tlače je 30. no-
vember 2006
4. Odporúčania pre Fibriláciu predsiení (FP): Dr. G. Kaliská infor-
movala, že na preklade a komentári k „Odporúčaniam pre manaž-
ment pacientov s FP“ sa pracuje a mohol by byť k dispozícii do konca
roka 2006. Prof. A. Dukát sa písomne obrátil na výbor SKS k podielu
príspevku Slovenskej internistickej spoločnosti ku „Komentáru“.
Vzhľadom na jeho neprítomnosť sa táto žiadosť upresní na najbližšej
schôdzi.

b) Plán odborných akcií  pracovných skupín v roku 2007:
1. PS pre arytmie a kardiostimuláciu (SASA) organizuje
v Liptovskom Jáne akciu 28. – 30. januára 2007 (spolu s relevantnou
PS Českej kardiologickej spoločnosti), zodpovedný: Prof. R. Hatala
2. PS pre Transplantáciu srdca a pľúc plánuje odbornú akciu
v Bratislave 19. apríla 2007, (Prof. J. Cleland z V. Británie je hlavným
pozvaným prednášajúcim), zodpovedný: Prof. J. Fabián
3. PS preventívnej kardiológie plánuje svoju odbornú akciu na Slia-
či 18. – 20. novembra 2007, zodpovedná: Doc. S. Filipová
4. PS akútnej kardiológie plánuje účasť na Kongrese SKS (október
2007), na akcii Slovenskej internistickej spoločnosti a na akcii PS pre
Akútnu kardiológiu pri ČKS, zodpovedný: Prof. V. Hricák
5. PS Invazívnej kardiológie plánuje sympózium dňa 14. – 16. júna
2007 (miesto konania sa upresní)  zodpovedný: Doc. V. Fridrich
6. PS detskej kardiológie plánuje:
– XIII. Memoriál Prof. Ireny Jakubcovej, 15. nobember 2007, DKC,
v DFNsP, Bratislava (zodpovedný: prim. Hrebík)
– Kardiotábor – Liptovský Ján, jún – júl 2007, pre 35 až 40 detí
– Deň detskej kardiológie, 15. marec 2007, Martin
7. PS srdcového zlyhania plánuje blok prednášok v rámci kongresu
SKS (október 2007, Bratislava), príprava survey SZ v SR. Zodpoved-
ní: Prof. J. Murín a Doc. E. Goncalvesová.
8. PS neinvazívnej kardiológie: cyklus echokardiografických semi-
nárov, zodpovedný: prim. P. Chňupa
9. PS ambulantných kardiológov dodá program plánovaných akti-
vít v roku 2007, zodpovedný: Dr. J. Beňačka
10. V Brne sa bude v dňoch 10. – 12. mája 2007 konať Alpe/Adria
meeting a sú naň pozvaní  i slovenskí účastníci. Bude venovaná pre-
dovšetkým problematike srdcového zlyhávania. Na nasledujúcom vý-
bore sa očakávajú návrhy do programu.
11. Český kardiologický zjazd (13. – 16. máj 2007). Obdržali sme
ponuku jednohodinového bloku (3 prednášky a diskusia) – na naj-
bližšom výbore čakáme návrhy.
12. Výbor SKS po diskusii neschválil zmenu termínu kongresu SKS
(na dni nedeľa až streda, ani posun termínu 4. – 6. október 2007 –
žiadali o to aj predstavitelia ČKS pre kolíziu nášho kongresu SKS s
akciou Českej Hypertenznej spoločnosti).

Ad 8
Rôzne

a) Register Akútnych koronárnych syndrómov (kde sa nachádzame a kedy
začne byť aktuálny). Výbor SKS touto činnosťou poveril v nedávnej

minulosti prim. Studenčana z Košíc. Vypracoval formulár registra
a tento oponoval a schválil výbor. Pri príprave elektronickej verzie
registra sa však vyskytli technické chyby (na ktoré prim. M. Studen-
čan upozornil pracovisko NCZI), kde sa navrhlo ich odstránenie (a
neskoršie odsúhlasenie dr. Studenčanom). Na zabezpečenie činnosti
registra sa ukázala potreba regionálnych koordinátorov. Títo boli vy-
braní na návrh členov výboru SKS a schválení výborom SKS (budú
oslovení listom prezidenta SKS k tejto úlohe). Koordinácia ich práce
a ďalší rozvoj registra je pod patronátom  prim. M. Studenčana. Regi-
onálni koordinátori: Košice (Dr. Studenčan),  Prešov (Dr. Kmec), B.
Bystrica (Dr. Kurray), Martin (Dr. Belicová), Žilina (Dr. Čiernik),
Trenčín (Dr. Oriešek), Trnava (Dr. Maček), Bratislava (Dr. Sumbal),
Nitra (Dr. Hranai), D. Streda (...) a Komárno (...). Poznámka: Dr.
Studenčan ako národný koordinátor navrhne regionálnych koordiná-
torov v neobsadených oblastiach.

b) PS pre Arytmie a kardiostimuláciu a Asociácia pre Arytmie (SASA) –
diskusia. Prezident SKS otvoril otázku SASA (Slovenská Asociácia
Srdcových Arytmií), pretože ide o  asi prvý prípad transformácie PS
na Asociáciu (pripomína to však situáciu Slovenskej hypertenziolo-
gickej spoločnosti). Nová asociácia je dobrovoľné, nezávislé, občian-
ske združenie (ambícia: odborne a spoločensky iniciovať, koordino-
vať a zastrešovať medicínske, vedecké i  legislatívne aktivity smerujúce
k všestrannému zlepšovaniu starostlivosti o chorých so srdcovými aryt-
miami). Prof. Hatala vysvetlil dôvody: ide o veľkú (počtom) PS, ktorá
sa venuje špecifickej problematike. Podobným procesom prešla aj
Európska kardiologická spoločnosť. Na zasadnutí výboru PS 6. ok-
tóbra 2006 predsedníctvo odhlasovalo vznik Asociácie (výbor SKS ani
Valné zhromaždenie počas kongresu neboli o tejto iniciatíve infor-
mované). Lepšie budú rozvíjať svoje aktivity, budú mať svoju webovú
stránku, vlastný účet, samostatne budú organizovať svoje odborné
aktivity, chcú byť len kolektívnym členom SKS. Tento postup vedenia
PS vyvolal bohatú diskusiu (nejasné je: Čo je kolektívny člen SKS?,
Prečo sa tak stalo?, Kto to rozhodol?, Zaniká PS? a kto o tom rozho-
dol?, Ako bude prebiehať spolupráca SASA a SKS?, Budú členovia
SASA i členmi SKS?, Ekonomické vzťahy SKS – SASA) Situácia pri-
pomína okolnosti v súvislosti so vznikom Hypertenziologickej spoloč-
nosti,  t. j. zánik PS a vystúpenie Asociácie z SKS. Viacerí členovia
výboru na čele s prim. Studenčanom vyjadrili obavy o ohrození integ-
rity celej SKS a vyslovili pochybnosti o tom, či je toto riešenie pre
relatívne malú komunitu kardiológov v SK účelné. Navrhlo sa: 1. SASA
(jej predseda či zakladateľ, Prof. Hatala) požiada výbor SKS písom-
ne, čo zamýšľa/čo je jej cieľom (značná časť členov výboru je presved-
čená naďalej, že všetky aktivity mohli arytmológovia robiť i v rámci
svojej PS). 2. „Ad hoc komisia“ – predseda kontrolného výboru Dr.
Beňačka, exekutíva výboru SKS a predchádzajúci predseda kontrol-
nej komisie zaujmú stanovisko k listu (ktorý očakávame). Možno bude
potrebná konzultácia právnika a stanov. Výbor SKS (exekutíva či ad
hoc komisia“) uvažuje prísť v januári 2007 do Liptovského Jána
a informovať arytmológov o tomto kroku a vyjasniť si ho.

c) Diskusia k  XI. kongresu SKS. Prof. Hatala – kritizoval niektoré formál-
ne nedostatky prechádzajúceho kongresu, najmä prezentácie hostí (bez
akademických a vedeckých titulov), ako aj z technickej stránky premie-
tania, čo sa všeobecne akceptovalo. Požiadal tiež o zvýšenie transpa-
rencie odmeňovania organizačného výboru kongresu a sekretariátu. Zisk
z XI. kongresu SKS bol cca 2,9 mil Sk. Doc. G. Kamenský následne
podrobne vysvetlil výdavky na odmeny a honoráre a súčasne objasnil
spôsob odmeňovania. Prezentoval podrobnú štruktúru výdavkov. Doc.
S. Filipová navrhla realizovať odmeňovanie až po ukončení nezávislého
auditu. Na základe týchto pripomienok a diskusie však výbor zohľadnil
množstvo práce a jednomyseľným hlasovaním (12 hlasov) poveril pred-
chádzajúceho prezidenta, aby do nasledujúceho výboru pripravil návrh
odmenenia organizačného výboru kongresu SKS. Na základe jedno-
hlasného súhlasu výboru (12 hlasov z 12 prítomných) bolo na odmeny
vyčlenených 7 % zo zisku kongresu.
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d) Diskusia ku „Guidelines“.  Diskusia v súvislosti s „Odporúčaniami ...“
sa rozprúdila na otázku prezidenta SKS Prof. Murína „Ako ďalej
s odporúčaniami EKS?“ u nás? Vyplynuli z nej zásadné koncepčné
stanoviská výboru ku  Guidelines EKS:
– Guidelines sú duchovným „bohatstvom“ EKS a je potrebné ich
prekladať a poskytnúť slovenskej kardiologickej obci
– Guidelines sú často veľmi dlhé, často veľmi zložité a podrobné,
a preto ich niektorí málo čítajú.
– Keďže  správne diagnostické a liečebné postupy pri jednotlivých
závažných ochoreniach sú len jedny bez zreteľa na to, či sú alebo nie
sú v slovenských podmienkach aplikovateľné, tak práve tieto okolnosti
musia rozpracovať v „Komentári“ naši experti. Privítali by sme i reakciu
čitateľov, najmä k implementácii Odporúčaní. Práve implementácia
je veľmi dôležitá.
– Prof. Murína výbor poveril, aby oslovil zodpovedajúcich pracov-
níkov EKS (Prof. Vahanian) a informoval sa o možnostiach
a podmienkach krátenia odporúčaní alebo prekladania tzv. Pocket
guidelines.

e) Audit. Z diskusií vyplynula potreba vypracovať nezávislý hospodársky
audit, čo je v súlade so stanovami SKS. Predseda KK na základe aktu-
álnej konzultácie s auditorskou spoločnosťou predpokladá, že nákla-
dy na tento audit by sa pohybovali okolo 50 tisíc korún. Hlasovaním
sa jednomyseľne rozhodlo (12 hlasov), že Dr. Beňačka za kontrolnú
komisiu v najbližšom možnom termíne, ktorý oznámi na nasledujú-
com výbore SKS, najmä firmu, ktorá vykoná nezávislý finančný audit.

f) Informácia o liste Prof. P. Widimského (viceprezident EKS). Výbor SKS
bol požiadaný, aby navrhol niekoľkých členov SKS schopných
a ochotných zapájať sa do aktivít EKS. Zaslal orientačné kritériá pre
výber. Podrobné informácie sú na sekretariáte SKS.

g) Výbor SKS schválil finančnú podporu SKS trom účastníkom zahranič-
ných konferencií s kardiologickým zameraním (Dr. Ravingerová, Dr.
Adameová a Dr. Penesová). Nevyhnutné je priložiť: účtovný doklad,
čestné prehlásenie (že účasť na kongrese sa nehradila z iných zdro-
jov) a správu z akcie

h) Výbor SKS súhlasí s garanciou SKS na novembrových edukačných pod-
ujatiach (grant: firma Servier), kde prednášajú poprední odborníci.
Odborná garancia „firemných“ edukačných aktivít bola už v minulosti
definovaná a je členom i nového výboru zrejmá: písomná požiadavka
firmy, téma, účastníci, predseda. Po akcii garant SKS zašle na sekre-
tariát SKS písomnú správu o akcii.

i) Podpora odborných aktivít členov  SKS:
– stimulačné odmeny individuálnych prezentačno-publikačných
aktivít členov SKS. Výbor dospel k nasledujúcemu záveru: Práce
z oblasti bazálneho a klinického výskumu budú taktiež oceňované (9
hlasov za, tri proti). Prijatie abstraktu (poster, prednáška) na najvyšších
podujatiach v Európe a USA (prvý autor zo Slovenska, u nás pracu-
júci) – podpora 20 000,- Sk. Publikácia in extenso v  časopise s IF › 1,0
podporí SKS odmenou vo výške 30 000,- Sk
– grantové úlohy. Prof. Murín navrhol vytvoriť novú grantovú ko-
misiu,v ktorej by ho niekto nahradil  vo funkcii. Nového člena navrh-
ne predseda grantovej komisie Prof. J. Fabián. Doc. E. Goncalvesová
podala návrh, aby sa do zmlúv pre riešiteľov grantov zapracovala
možnosť čerpať odmenu pre riešiteľov do výšky 10 % zo sumy určenej
na riešenie grantu. Tento návrh hlasovaním prijali všetci 12 prítomní
členovia výboru. Musí to právnik zakomponovať do budúcich zmlúv
a vypracovať prílohy k existujúcim zmluvám, ktoré umožnia udeliť rie-
šiteľom odmeny 10 % z prostriedkov čerpaných v určitom roku.

j) Zriadenie nového pracoviska invazívnej a intervenčnej kardiológie
v Nitre (žiadosť Dr. Hranaia a Doc. Poliačika) – má podporu PS pre
invazívnu kardiológiu i celého výboru („za“ návrh  hlasovalo všetkých
8 prítomných členov výboru). Poznámka: Bolo by to prvé súkromné
pracovisko, prípadne by sa stalo súčasťou NsP Nitra (ak by Minister-
stvo zdravotníctva neschválilo súkromné centrum).

k) Žiadosť Doc. Gonsorčíka o uhradenie nákladov Prof. Rienmullera
z Grazu na našom kongrese. Schválené počtom všetkých siedmych
prítomných členov výboru. Potrebné doložiť žiadosť (účty, správa).

l) Noví členovia SKS: MUDr. Blažek Radovan, MUDr. Blažeková Ele-
na, MUDr. Glatzová Zuzana, MUDr. Kovarovičová Marta, MUDr.
Kučerová Dagmar, MUDr. Litvíková, MUDr. Sabol František, MUDr.
Somora Martin, MUDr. Sihelská Monika. Schválené počtom sied-
mych prítomných členov výboru.

m) Echoseminár: Pracovná skupina neinvazívnej kardiológie žiadala
o finančnú podporu (5 000,- SK) (prim. P. Chňupa). Schválilo všetkých
osem prítomných členov výboru.

n) PS pediatrická a PS pre chlopňové chyby a vrodené chyby srdca
v dospelosti (autorský kolektív: Chňupa, Jurko, Šimková, Lizuchová)
– spracujú a predložia „Komentár k prekladu Odporúčaní pre športo-
vanie pri vrodených chybách srdca“ (vzhľadom na to, že ide o nezávislú
iniciatívu členov SKS, termín nebol určený).

Z pracovnej schôdze a diskusií vyplynuli pre výbor a exekutívu SKS tieto
úlohy:

A) Adresné
(a) Zvoliť predsedov a vedeckých sekretárov jednotlivých PS. Zodpoved-

ní sú členovia PS s najvyšším počtom hlasov, termín 10. február 2007.
(b) Zabezpečiť nezávislý nepovinný audit hospodárenia SKS. Zodpoved-

ný predseda KK (Dr. J. Beňačka, termín tak skoro, ako je možné).
(c) Predložiť písomnú žiadosť SASA o „transformáciu“ PS SKS na SASA

(zodpovedný Prof. Hatala, termín  do 14. decembra 2006). Následne
rokovanie výboru SKS a výboru SASA „ako ďalej“.

(d) Zapracovanie možnosti čerpania 10 % prostriedkov z grantu na od-
meny riešiteľov v súčasných aj budúcich grantoch.V už prebiehajú-
cich grantoch formou dodatku k zmluve. Zodpovedný predseda gran-
tovej komisie (Prof. J. Fabián), termín február 2007.

(e) Vypracovať návrh odmeny organizačného výboru kongresu SKS (ok-
tóber 2006). Na základe jednohlasného súhlasu výboru bolo na od-
meny vyčlenených 7 % zo zisku kongresu. Zodpovedný Doc. Kamen-
ský, termín 14. december 2006

(f) Napísať list EKS (Prof. Vahanian) s otázkou o možnosti a o podmien-
kach „preberania“ (z EKS do SKS)  stručných „pocket form“ odporú-
čaní EKS (zodpovedný Prof. J. Murín, termín  „tak skoro, ako je mož-
né“).

(g) Kontrola prekladu odporúčaní a vypracovanie komentára
k odporúčaniam Stabilná AP. Termín 30. november 2006, zodpoved-
ný Prof. Hatala.

(h) Komentár k Odporúčaniam pre športovanie pri vrodených chybách
srdca pripravia (Dr. Jurko, Dr. Chňupa, Doc. Šimková, Dr. Lizucho-
vá), termín neurčený.

B) Neadresné
Predložiť:

(a) Návrhy do programu Alpe-Adria. Dobrovoľná iniciatíva členov výbo-
ru a zástupcov jednotlivých PS, termín 14. december 2006.

(b)  Návrhy na hodinový blok SKS na zjazde ČKS (t. j. tri prednášky
s diskusiou). Dobrovoľná iniciatíva členov výboru a zástupcov jednot-
livých PS, termín 14. december 2006.

(c) Učiť pracovnú komisiu pre novelizáciu stanov, zadať termín a určiť
úlohy, termín asi pol roka.

(d) Odstrániť nepresnosti a aktualizovať web stránku (Návrhy odovzdať
novej sekretárke SKS a exekutíve).

(e) Predložiť návrhy na „alokovanie statkov“. (Dobrovoľná iniciatíva čle-
nov výboru SKS a zástupcov PS). Pri predkladaní návrhov treba
zohľadniť skutočnosť, že časť prostriedkov spotrebuje nový sekreta-
riát a založenie Nadácie.

(f) Formulovať zásadné princípy organizácie najbližšieho zjazdu SKS.
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Nasledujúci výbor bude zasadať 14. decembra 2006 v zasadačke cen-
tra 4 IN. Po skončení schôdze výboru SKS sa uskutoční tradičné stretnutie
výboru SKS s predstaviteľmi farmaceutických/iných spoločností, ktoré spo-
lupracujú s SKS a sú jej partnermi pri odborných a edukačných aktivitách
(prosíme potvrdiť Vašu účasť a prípadné nároky na ubytovanie).

Doc. MUDr. Eva Goncalvesová, CSc. Prof.  MUDr.  Ján Murín, CSc.
vedecká sekretárka SKS prezident SKS

Poznámka „pro futuro“!

5K – princíp rokovania nasledujúceho a ďalších výborov:
konkrétne, koncízne, koherentne, konštruktívne, korektne

Zápisnica č. 2 / 2006 — 2009
zo zasadnutia výboru Slovenskej

kardiologickej spoločnosti

v Bratislave dňa 14. decembra 2006

Zasadnutie výboru sa konalo v budove 4-IN, Ružinovská ul. 42, Bratislava 2.

Prítomní (abecedne): Prof. Dukát, Doc. Filipová, h.doc. Fridrich, Doc. Goncalvesová, Dr. Chňupa, Dr. Kaliská, Doc. Kamenský, Dr. Margitfalvi, Prof.
Murín, Doc. Šimková
Kontrolná komisia: Dr. Beňačka, Dr. Vršanská
Predsedovia pracovných skupín: Prof. Fabián, Prof. Hricák, Doc. Kanáliková
Neprítomní (ospravedlnení): Prof. Hatala, Dr. Kovář, Dr. Studenčan, Dr. Mečiar

Program:
1. Kontrola úloh podľa zápisnice č. 1/2006 – 2009
1.1. Finančný audit SKS (zodp.Dr. Beňačka)
1.2. Voľby predsedov pracovných skupín
1.3. SASA, žiadosť o transformáciu PS pre arytmie a kardiostimuláciu na SASA (zodp. Prof. Hatala)
1.4. Granty 2007, nové zmluvy/dodatky k zmluvám (zodp. Prof. Fabián)
1.5. Odmeny Organizačného výboru XI. kongresu SKS
1.6. Odporúčania EKS, ako ďalej s prekladmi (zodp. Prof. Murín)
1.7. Odporúčania: Stabilná angína pektoris (zodp. Prof. Hatala)

Fibrilácia predsiení (zodp. Dr. Kaliská)
Vrodené chyby srdca a šport (zodp. Dr. Hrebík)

1.8. Alpe/Adria reprezentácia
1.9. Blok prednášok SKS na zjazde ČKS
1.10. Komisia pre „novelu“ stanov SKS
1.11. Aktualizovanie web stránky SKS
2. Vlastná schôdza
2.1. Sekretariát SKS
2.2. Kongres SKS 2007
2.3. Edukačné/mediálne aktivity v roku 2007
2.4. Rôzne

Ad 1
Kontrola úloh podľa zápisnice č. 1/2006 – 2009

1.1. Finančný audit SKS (zodp. Dr. Beňačka). Na základe odporúčania
Dr. Beňačku bolo vykonanie finančného auditu sekretariátu SKS od
1. januára 2005 do 1. decembra 2006 zadané firme Tax Audit so síd-
lom v Trnave. Cena auditu za 1 rok je približne 50 tis SK. Prítomní
členovia výboru jednomyseľne súhlasili s návrhom. Audit sa vykoná
v priebehu januára 2007.

1.2. Voľby predsedov pracovných skupín prebehli v PS pediatrickej kardi-
ológie, PS pre transplantáciu srdca a pľúc, PS preventívnej kardioló-
gie. V priebehu januára sa budú opakovať voľby do predsedníctva PS
ambulantných kardiológov podľa kompletnej listiny členov tejto PS.

Všetci členovia tejto PS dostanú úplný zoznam členov, z ktorých na-
vrhnú päť členov predsedníctva (zodpovední: Doc. S. Filipová, Dr. J.
Beňačka, sekretariát SKS).
V súvislosti s voľbami do pracovných skupín sa opätovne konštatovali
nedostatky v databázach  SKS, ktoré treba kontinuálne inovovať. Táto
činnosť sa odvíja predovšetkým od členov SKS, ktorí by mali poskyt-
núť aktuálne údaje. Zásadným osobným údajom je e-mailová adresa.
Osobné údaje môže každý člen aktualizovať priamo cez
www.cardiology.sk po prihlásení sa. V tomto zmysle budú členovia
SKS oslovení formou Informačného listu (zodpovedná exekutíva SKS),
aby tak čím skôr spravili.

1.3. Výbor mal prerokovať návrh Prof. R. Hatalu o postupe pri transfor-
mácii PS pre arytmie a kardiostimuláciu na SASA. List (požiadavka)
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